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Protokół nr XXV/21 

z sesji Rady Miejskiej w Świdnicy 

odbytej w dniu 29 stycznia 2021 r. 

  w formie zdalnego trybu obradowania 
 

 
Tematy sesji: 

 przyjęcie uchwał:  

- w sprawie przedłużenia terminów płatności rat podatku od nieruchomości 

- w sprawie odstąpienia od dochodzenia niektórych należności o charakterze 

cywilnoprawnym przypadających Gminie Miasto Świdnica lub jej jednostkom 

organizacyjnym w stosunku do podmiotów, których płynność finansowa uległa 

pogorszeniu w związku z ponoszeniem negatywnych konsekwencji ekonomicznych 

z powodu COVID-19 

-w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości przedsiębiorców, których płynność 

finansowa uległa pogorszeniu w związku z ponoszeniem negatywnych konsekwencji 

ekonomicznych z powodu COVID-19 

 
 

 

 

Godzina rozpoczęcia obrad – 10.00 

Godzina zakończenia obrad – 12.00 

 

 
 

W sesji uczestniczyli: 
 

 

1. Radni Rady Miejskiej w Świdnicy - (zgodnie z listą obecności, zał. nr 1): 

Wiceprzewodniczący Rady- Lech Bokszczanin, Józef Cygan, Wiceprzewodniczący Rady- 

Rafał Fasuga, Wiceprzewodnicząca Rady- Joanna Gadzińska, Albert Gaszyński, Krzysztof 

Grudziński, Jan Jaśkowiak, Tomasz Kempa, Mariusz Kuc, Krzysztof Lewandowski, Ryszard 

Makowski, Danuta Morańska, Luiza Nowaczyńska, Andrzej Ora, Marcin Paluszek, Lesław 

Podgórski, Magdalena Rumiancew-Wróblewska, Zofia Skowrońska-Wiśniewska, Aldona 

Struzik, Marcin Wach, Władysław Wołosz, Wiesław Żurek. 

(nieobecny: Jan Dzięcielski- Przewodniczący Rady) 

 

2. Prezydent Miasta Świdnicy- Beata Moskal-Słaniewska 

3. Zastępca Prezydenta Miasta- Jerzy Żądło 

4. Zastępca Prezydenta Miasta- Szymon Chojnowski 

5. Sekretarz Miasta- Maciej Rataj 

6. Skarbnik Miasta- Kacper Siwek 

7. Radca Prawny- Mariusz Starke 

 

8. Zaproszeni Goście, m. in.: 

o Dyrektorzy Wydziałów Urzędu Miejskiego / Pełnomocnicy Prezydenta: 
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- Krystian Werecki - Dyrektor Wydziału Gospodarki Odpadami 

- Maciej Gleba - Dyrektor Wydziału Dróg i Infrastruktury Miejskiej 

- Anna Skrzypacz - Dyrektor Wydziału Funduszy Zewnętrznych i Rozwoju Gospodarczego 

 

 
      PORZĄDEK OBRAD: 

1. Otwarcie XXV sesji Rady Miejskiej i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad XXV sesji Rady Miejskiej. 

3. Przyjęcie protokołu z XXIV sesji Rady Miejskiej. 

4. Sprawozdania z działalności Komisji Rady Miejskiej w Świdnicy za 2020 rok. 

5. Przedstawienie Planów pracy Komisji Rady Miejskiej w Świdnicy na 2021 rok. 

6. Przedstawienie i przyjęcie Planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej  

w Świdnicy na 2021 rok- (zał. nr 1, proj. XXV/6).  

7. Przedstawienie projektów uchwał i ich podjęcie - (zał. nr 1, proj. XXV/: 1-5). 

8. Interpelacje, zapytania oraz wnioski radnych i komisji.  

9. Oświadczenia i sprawy organizacyjne. 

10. Zakończenie XXV sesji Rady Miejskiej w Świdnicy.                    
 

 

______________________________ 

 

                                                                                     
                                                                                        

Ad 1. Otwarcie XXV sesji Rady Miejskiej i stwierdzenie quorum 
 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Rafał Fasuga powitał Radnych oraz przybyłych Gości, 

dokonał otwarcia XXV sesji Rady Miejskiej w Świdnicy w dniu 29.01.2021r.,  

a następnie stwierdził quorum (22 radnych) i poinformował o prawomocności obrad.  

 

 

_______________________________ 

 

 

Ad 2. Przedstawienie porządku obrad XXV sesji Rady Miejskiej 
 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Rafał Fasuga przedstawił porządek XXV sesji Rady 

Miejskiej (zał. nr 2). Poinformował, że wpłynęły dwa wnioski o zmianę porządku obrad: 

 

- wniosek Przewodniczącego Rady o wprowadzenie do porządku obrad punktu: 

"Przedstawienie i przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej w Świdnicy na rok 2021"  

i omówienie go jako punkt nr 4, 

 

- wniosek Prezydent Miasta (zał. nr 3)o wprowadzenie do porządku obrad projektów uchwał: 

 w sprawie przedłużenia terminów płatności rat podatku od nieruchomości 

 w sprawie odstąpienia od dochodzenia niektórych należności o charakterze 

cywilnoprawnym przypadających Gminie Miasto Świdnica lub jej jednostkom 

organizacyjnym w stosunku do podmiotów, których płynność finansowa uległa 

pogorszeniu w związku z ponoszeniem negatywnych konsekwencji ekonomicznych  

z powodu COVID-19 

  w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości przedsiębiorców, których płynność 

finansowa uległa pogorszeniu w związku z ponoszeniem negatywnych konsekwencji 

ekonomicznych z powodu COVID-19  
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Prezydent Miasta Beata Moskal-Słaniewska - przedstawiła wniosek o zmianę do porządku 

obrad. 

 

Radni nie zgłosili uwag do porządku obrad. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Rafał Fasuga poddał pod głosowanie porządek obrad 

XXV  sesji Rady Miejskiej z wprowadzonymi zmianami: 

 

w głosowaniu: za - 21, przeciw - 0, wstrzymało się - 0, 

(imienny wykaz głosowania radnych- zał. nr 4) 

 

porządek obrad wraz ze zmianami został przyjęty. 

 

 

_______________________________ 

 
 

 

Ad 3. Przyjęcie protokołu z XXIV sesji Rady Miejskiej 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Rafał Fasuga przypomniał radnym, że protokół  

z XXIV sesji był wyłożony do wglądu w Biurze Rady Miejskiej i w związku z brakiem uwag 

wniósł o jego przyjęcie: 

w głosowaniu:  

 za - 20,  przeciw - 0, wstrzymało się - 0, 

(imienny wykaz głosowania radnych- zał. nr 5) 

 

protokół z XXIV sesji Rady Miejskiej został przyjęty 

 

 

_______________________________ 

 

 

 

Ad 4. Przedstawienie i przyjęcie planu pracy Rady Miejskiej  

na 2021 rok  

 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Rafał Fasuga przestawił plan pracy Rady Miejskiej  

na 2021 rok (zał. nr 6). 

 
Komisja Budżetu i Finansów, Komisja Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury, Komisja 

Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa oraz Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Współpracy 

Międzynarodowej-  zaopiniowały pozytywnie plan pracy Rady Miejskiej na 2021 rok. 

 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Rafał Fasuga poddał pod głosowanie plan pracy Rady 

Miejskiej na 2021 rok: 

 

w głosowaniu:  

 za - 20,  przeciw - 0, wstrzymało się - 0, 

(imienny wykaz głosowania radnych- zał. nr 7) 
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plan pracy Rady Miejskiej na rok 2021 został przyjęty 

 
_______________________________ 

 

 

 

Ad 5. Sprawozdania z działalności Komisji Rady Miejskiej  

w Świdnicy za 2020 rok. 

 
Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Magdalena Rumiancew-Wróblewska 

przestawiła sprawozdanie z działalności Komisji w  2020 roku (zał. nr 8). 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury Krzysztof Grudziński 

przestawił sprawozdanie z działalności Komisji w  2020 roku (zał. nr 9). 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Współpracy Międzynarodowej Danuta 

Morańska  przestawiła sprawozdanie z działalności Komisji w 2020 roku (zał. nr 10). 

 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Tomasz Kempa poinformował,  

że przedstawi sprawozdanie z działalności Komisji w 2020 roku na następnej sesji. 

 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa Marcin Wach przestawił 

sprawozdanie z działalności Komisji w 2020 roku (zał. nr 11). 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Wiesław Żurek przestawił sprawozdanie z działalności 

Komisji w 2020 roku: Komisja Rewizyjna w 100 procentach zrealizowała zadania 

umieszczone w planie pracy Komisji na 2020 rok mimo trudnej sytuacji związanej z COVID-

19. Ponadto, w trakcie roku na sesjach prezentowane były i głosowane sprawozdania z dwóch 

kontroli komisji. 

 

_______________________________ 

 

 

 

Ad 6. Przedstawienie planów pracy Komisji Rady Miejskiej  

w Świdnicy na 2021 rok:     

 
Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Magdalena Rumiancew-Wróblewska 

przestawiła plan pracy Komisji na  2021 rok (zał. nr 12). 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury Krzysztof Grudziński 

przestawił plan pracy Komisji na  2021 rok (zał. nr 13). 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Współpracy Międzynarodowej Danuta 

Morańska  przestawiła plan pracy Komisji na  2021 rok (zał. nr 14). 

 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Tomasz Kempa poinformował,  

że Komisja działa doraźnie, a nie planowo. 

 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa Marcin Wach przestawił plan 

pracy Komisji na  2021 rok (zał. nr 15). 
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_______________________________ 

 

 

 

Ad 7. Przedstawienie i przyjęcie planu pracy Komisji Rewizyjnej 

na 2021 rok  
 

Projekt uchwały nr XXV/6- w sprawie planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2021  

przedstawił przewodniczący Komisji- Wiesław Żurek - (zał. nr 16). 

 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Rafał Fasuga poddał pod głosowanie plan pracy 

Komisji Rewizyjnej na 2021 rok : 

 

w głosowaniu: za - 22, przeciw - 0, wstrzymało się - 0, 

(imienny wykaz głosowania radnych- zał. nr 17) 

 

projekt uchwały nr XXV/6 został przyjęty. 

 

 

_______________________________ 

 

 

Ad 8. Przedstawienie projektów uchwał i ich podjęcie  
 

Ad 8.1. 

Projekt uchwały nr XXV/1 w sprawie przejęcia od Województwa Dolnośląskiego zadania 

zarządzania publicznymi drogami wojewódzkimi przedstawił Dyrektor Wydziału Dróg  

i Infrastruktury Miejskiej Maciej Gleba- (zał. nr 18). 

 

Komisja Budżetu i Finansów oraz Komisja Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury  wydały  

pozytywną opinię w sprawie projektu uchwały. 

 

W sprawie projektu uchwały zabrali głos: 

 

Radna Zofia Skowrońska-Wiśniewska - jak procentowo wygląda przejmowanie dróg 

wojewódzkich przez nas jako gminę? Czy prawdą jest, że 2/3 dróg, które są w obrębie miasta 

będą w ten sposób przejęte przez Gminę Świdnica. Z tego co się orientuje to już ponad 60 % 

przejmujemy od zarządu województwa dolnośląskiego. 

 

Dyrektor Wydziału Dróg i Infrastruktury Miejskiej Maciej Gleba - powiedział, że nie rozumie 

w całości pytania. My nie przejmujemy dróg wojewódzkich, a jedynie dbamy o ich 

utrzymanie. 

 

Radna Zofia Skowrońska-Wiśniewska - z posiadanych przez nią informacji wynika, że jest  

to już właściwie 2/3 dróg o które będziemy dbać w obrębie Świdnicy. Z innymi gminami 

bywa to różnie, niemniej jednak proporcjonalnie nie jest to taka ilość, którą przejmują inne 

gminy od województwa. W naszym rozliczeniu jest to na pewno w granicach już ponad 60%. 
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Dyrektor Wydziału Dróg i Infrastruktury Miejskiej Maciej Gleba - powiedział, że nie rozumie 

co to jest 60 %. Dróg w Świdnicy jest 120 km, 85 % to są drogi gminne na których zarząd 

sprawuje Pani Prezydent. Wśród tych 120 km 8 kilometrów to są drogi wojewódzkie.  

My zajmujemy się utrzymaniem wszystkich 8 km. Nie rozumie co to jest 60%. 5,5 km jest  

w zarządzie Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad. 

 

Radna Zofia Skowrońska-Wiśniewska - powiedziała, że na ostatniej sesji sejmiku 

województwa było podane jak wygląda przejmowanie dróg w odniesieniu do poszczególnych 

gmin. Wygląda na to, że Świdnica dość dużo przejęła dróg od województwa jeśli chodzi  

o utrzymanie.  

 

Dyrektor Wydziału Dróg i Infrastruktury Miejskiej Maciej Gleba - dróg wojewódzkich na 

obszarze województwa dolnośląskiego jest 2500 km, z czego 8 km zlokalizowanych jest  

w Gminie Miasto Świdnica i właśnie one stanowią przedmiot naszego utrzymania.  

W porządku obrad sesji jest też uchwała w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej 

Województwu Dolnośląskiemu. Tam faktycznie jest taka dysproporcja, że jest większe 

zaangażowanie budżetu miasta Świdnicy na utrzymanie dróg w stosunku do tego  

co przekazuje Dolnośląska Służba Dróg i Kolei. 

 

Radny Wiesław Żurek - my przejmujemy zadania związane z letnim utrzymaniem 8 km dróg. 

Ewentualną kwestią naszej dyskusji powinno być to czy kwota, którą na to przeznaczamy nie 

jest za wysoka. Możemy dyskutować do jakiego momentu będziemy wyręczać województwo 

dolnośląskie z ich zadania. 

 

Prezydent Miasta Beata Moskal-Słaniewska - 6 lat temu po raz pierwszy, przy wsparciu 

większości radnych, Rada Miejska w Świdnicy podejmowała uchwałę dotyczącą przejęcia 

pewnych obowiązków przez miasto w zakresie utrzymania należytego stanu dróg, nie tylko 

drogi krajowej ale także dróg wojewódzkich. Intencją miasta było to, aby stan dróg był 

satysfakcjonujący, zadowalający mieszkańców. Do roku 2014 takich porozumień nie było.  

W związku z tym mieliśmy brud, zarośnięte, nie przystrzyżone żywopłoty i bardzo dużo uwag 

mieszkańców. Odpowiedź od jednego i drugiego dysponenta dróg była taka, że środki jakie 

mają przeznaczone na ten cel są ograniczone. Jeżeli chcemy jako miasto utrzymać wyższy 

standard czystości na odcinkach, które przebiegają przez miasto Świdnica możliwe jest 

zawieranie takich właśnie porozumień. Środki, które pozostają w dyspozycji Generalnej 

Dyspozycji Dróg i Dolnośląskiej Służby Dróg i Kolei trafiają do budżetu miasta, a my 

dokładamy do tego ile uważamy za słuszne, po to, aby np. częstotliwość zamiatania czy 

dbałości o pasy zieleni była tak jak my chcemy. To jest cały sens tego porozumienia. Myśli, 

że radni też uważają, że lepiej jak jest czyściej i schludniej. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Rafał Fasuga poddał pod głosowanie projekt uchwały 

nr XXV/1 : 

w głosowaniu: za - 21, przeciw - 0, wstrzymało się - 1, 

(imienny wykaz głosowania radnych- zał. nr 19) 

 

projekt uchwały nr XXV/1  został przyjęty. 

 

Ad 8.2. 

 

Projekt uchwały nr XXV/2 zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej 

Województwu Dolnośląskiemu w latach 2021-2022 przedstawił Dyrektor Wydziału Dróg  

i Infrastruktury Miejskiej Maciej Gleba - (zał. nr 20). 

 

Komisja Budżetu i Finansów oraz Komisja Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury wydały  

pozytywną opinię w sprawie projektu uchwały. 
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Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Rafał Fasuga poddał pod głosowanie projekt uchwały 

nr XXV/2 : 

w głosowaniu: za - 21, przeciw - 0, wstrzymało się - 1, 

(imienny wykaz głosowania radnych- zał. nr 21) 

 

projekt uchwały nr XXV/2  został przyjęty. 

 

 

 

Ad 8.3. 

Projekt uchwały nr XXV/3 w sprawie ustalenia rocznego planu potrzeb w zakresie 

wykonywania prac społecznie użytecznych na rok 2021 przedstawił Dyrektor Wydziału 

Gospodarki Odpadami Krystian Werecki- (zał. nr 22). 

 

Komisja Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa wydała  pozytywną opinię w sprawie projektu 

uchwały. 

 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Rafał Fasuga poddał pod głosowanie projekt uchwały 

nr XXV/3 : 

w głosowaniu: za - 22, przeciw - 0, wstrzymało się -0 , 

(imienny wykaz głosowania radnych- zał. nr 23) 

 

projekt uchwały nr XXV/3  został przyjęty. 

 

 

Ad 8.4. 

Projekt uchwały nr XXV/4 w sprawie obchodów Roku Cypriana Kamila Norwida w Gminie 

Miasto Świdnica przedstawił Zastępca Prezydenta Szymon Chojnowski- (zał. nr 24). 

 

Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Współpracy Międzynarodowej  wydała  pozytywną 

opinię w sprawie projektu uchwały. 

 

W sprawie projektu uchwały zabrali głos: 

 

Radny Wiesław Żurek - idea słuszna niemniej jednak chciałby wiedzieć jaki jest 

przewidywany koszt tego przedsięwzięcia? Czy on jest już ujęty w budżecie miasta bądź 

biblioteki? 

 

Prezydent Miasta Beata Moskal-Słaniewska - działania te będą prowadzone przez 

pracowników biblioteki w ramach ich codziennych obowiązków. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Rafał Fasuga poddał pod głosowanie projekt uchwały 

nr XXV/4 : 

w głosowaniu: za - 21, przeciw - 0, wstrzymało się - 0, 

(imienny wykaz głosowania radnych- zał. nr 25) 

 

projekt uchwały nr XXV/4  został przyjęty. 
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Ad 8.5. 

Projekt uchwały nr XXV/5 w sprawie obchodów Roku Stanisława Lema w Gminie Miasto 

Świdnica przedstawił Zastępca Prezydenta Szymon Chojnowski - (zał. nr 26). 

 

Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Współpracy Międzynarodowej  wydała  pozytywną 

opinię w sprawie projektu uchwały. 

 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Rafał Fasuga poddał pod głosowanie projekt uchwały 

nr XXV/5: 

w głosowaniu: za - 21, przeciw - 0, wstrzymało się -0 , 

(imienny wykaz głosowania radnych- zał. nr 27) 

 

projekt uchwały nr XXV/5  został przyjęty. 

 

 

Ad 8.6. 

Projekt uchwały nr XXV/7 w sprawie przedłużenia terminów płatności rat podatku od 

nieruchomości przedstawiła Dyrektor Wydziału Funduszy Zewnętrznych i Rozwoju 

Gospodarczego Anna Skrzypacz - (zał. nr 28). 

 

Komisja Budżetu i Finansów oraz Komisja Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury wydały  

pozytywną opinię w sprawie projektu uchwały. 

 

W sprawie projektu uchwały zabrali głos: 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Lech Bokszczanin - biorąc pod uwagę nasz budżet  

i regulacje prawne, które są na nas nałożone odgórnie czy my dajemy naszym 

przedsiębiorcom możliwość skorzystania w pełni z tego co jesteśmy w stanie zaoferować, czy 

jeszcze ewentualnie będziemy mogli jakąś pomoc dołożyć? 

 

Dyrektor Wydziału Funduszy Zewnętrznych i Rozwoju Gospodarczego Anna Skrzypacz - 

jeśli chodzi o przedłużenie terminów płatności rat podatku od nieruchomości ustawa mówi,  

że rada miejska/gminy może przedłużyć terminy płatności rat podatku od nieruchomości  

w wybranych miesiącach pierwszego półrocza 2021 roku i wydłużyć do końca 2021 roku. 

 

Radny Ryszard Makowski - poprosił o potwierdzenie czy dobrze zrozumiał, tj., że 431 tyś zł 

w związku z pomocą  miasta dla przedsiębiorców nie wpłynie do budżetu miasta? 

 

Dyrektor Wydziału Funduszy Zewnętrznych i Rozwoju Gospodarczego Anna Skrzypacz - 

prawie 460 tyś zł. ale nie w całości bowiem jest to cała pomoc udzielona, również ta związana 

z przedłużeniem terminu rat płatności podatku wiec póki co my nie mamy tego w budżecie, 

ale prawdopodobnie wpłyną te środki w późniejszym terminie w zależności od tego jak te raty 

zostaną przedłużone. 

 

Radny Wiesław Żurek - podziękował wydziałowi i Pani Prezydent za ponowne pochylenie się 

nad tym tematem bowiem sytuacja w jakiej się znaleźli przedsiębiorcy jest nie do 

pozazdroszczenia. Owszem środki nie wpłyną do budżetu miasta ale jest to gest w stronę 

osób, które znalazły się w sytuacji katastrofalnej. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Rafał Fasuga poddał pod głosowanie projekt uchwały 

nr XXV/7 : 
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w głosowaniu: za - 21, przeciw - 0, wstrzymało się - 0, 

(imienny wykaz głosowania radnych- zał. nr 29) 

 

projekt uchwały nr XXV/7  został przyjęty. 

 

 

Ad 8.7. 

Projekt uchwały nr XXV/8 w sprawie odstąpienia od dochodzenia niektórych należności  

o charakterze cywilnoprawnym przypadających Gminie Miasto Świdnica lub jej jednostkom 

organizacyjnym w stosunku do podmiotów, których płynność finansowa uległa pogorszeniu 

w związku z ponoszeniem negatywnych konsekwencji ekonomicznych z powodu COVID-19 

przedstawiła Dyrektor Wydziału Funduszy Zewnętrznych i Rozwoju Gospodarczego Anna 

Skrzypacz - (zał. nr 30). 

 

Komisja Budżetu i Finansów oraz Komisja Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury wydały  

pozytywną opinię w sprawie projektu uchwały. 

 

W sprawie projektu uchwały zabrali głos: 

 

Radna Magdalena Rumiancew-Wróblewska - w związku z tym, iż uchwały przedstawione na 

sesji są powieleniem uchwał wiosennych poprosiła o podanie jaka kwota została umorzona 

przedsiębiorcom? 

 

Dyrektor Wydziału Funduszy Zewnętrznych i Rozwoju Gospodarczego Anna Skrzypacz - 

jeśli chodzi o należności cywilnoprawne to było zawartych 15 porozumień o odstąpienie  

od czynszu na łączną kwotę 50 992 zł. Obniżeniem czynszu o 50% i 80% objęto  

21 przedsiębiorców na łączną kwotę ponad 43 000 zł.  

Z uchwały o zwolnieniu całkowitym z podatku od nieruchomości skorzystało  

17 przedsiębiorców, w tym 16 osób fizycznych, na łączną kwotę 29 433zł. 

 

Radna Magdalena Rumiancew-Wróblewska - podziękowała za przedstawienie wyliczeń. 

Powiedziała, że chciała wiedzieć mniej więcej jak to się kształtuje w odniesieniu do jednego 

przedsiębiorcy. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Lech Bokszczanin - podziękował Pani Dyrektor  

za wyliczenia. Widać z nich, że dla budżetu miasta nie są to wielkie kwoty, a mogą ludziom 

biznesy uratować. Bardzo fajnie, że to robimy. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Rafał Fasuga poddał pod głosowanie projekt uchwały 

nr XXV/8 : 

w głosowaniu: za - 22, przeciw - 0, wstrzymało się - 0, 

(imienny wykaz głosowania radnych- zał. nr 31) 

 

projekt uchwały nr XXV/8  został przyjęty. 

 

 

Ad 8.9. 

Projekt uchwały nr XXV/9. w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości 

przedsiębiorców, których płynność finansowa uległa pogorszeniu w związku z ponoszeniem 

negatywnych konsekwencji ekonomicznych z powodu COVID-19 przedstawiła Dyrektor 

Wydziału Funduszy Zewnętrznych i Rozwoju Gospodarczego Anna Skrzypacz - (zał. nr 32). 

 

Komisja Budżetu i Finansów oraz Komisja Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury wydały  

pozytywną opinię w sprawie projektu uchwały. 
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W sprawie projektu uchwały zabrali głos: 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Lech Bokszczanin - skończy się okres obejmowany  

tą uchwałą i co wtedy? Czy będzie konieczne podejmowanie kolejnej uchwały, jeśli sytuacja 

pandemiczna nie pozwoli na otwarcie biznesów? 

 

Dyrektor Wydziału Funduszy Zewnętrznych i Rozwoju Gospodarczego Anna Skrzypacz - 

ustawodawca daje możliwość zwolnienia z podatku przedsiębiorców wskazanych przez 

miasto do czerwca 2021 roku. Biorąc pod uwagę wszystkie aspekty, zarówno prawne jak  

i budżetowe miasta będzie podejmowana decyzja czy tego typu pomoc będzie kontynuowana. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Rafał Fasuga poddał pod głosowanie projekt uchwały 

nr XXV/9: 

w głosowaniu: za - 22, przeciw - 0, wstrzymało się - 0, 

(imienny wykaz głosowania radnych- zał. nr 33) 

 

projekt uchwały nr XXV/9  został przyjęty. 

 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Rafał Fasuga - podziękował radnym za jednomyślne 

głosowanie, za pomoc przedsiębiorcom, Pani Prezydent za skierowanie pod obrady rady 

takich projektów uchwał. Jego zdaniem, jako Rada Miejska, tyle ile możemy robimy. Jest to 

bardzo ważne dla naszych przedsiębiorców, że im pomagamy, rozumiemy. 

 

Prezydent Miasta Beata Moskal-Słaniewska - podziękowała za jednomyślność przy 

głosowaniu projektów uchwał. Dodała, że wydział kierowany przez Panią Dyrektor Annę 

Skrzypacz od samego początku pandemii prowadzi różnego rodzaju działania pomocowe.  

To jest, m.in. bezpośrednie docieranie do przedsiębiorców z informacją z jakich ulg i pomocy 

mogą korzystać, promowanie naszych rodzimych firm produkcyjnych oraz udzielanie ogromu 

wsparcia sektorowi, który jest w najtrudniejszej sytuacji, czyli branży restauratorskiej. 

Podziękowała pracownikom Wydziału Funduszy Zewnętrznych za wiele dobrych, 

kreatywnych pomysłów, za stałą łączność z przedsiębiorcami (e-mailową, telefoniczną). Na 

pewno to też dużo dało zarówno jeśli chodzi o promocję pewnych usług,  

a co za tym idzie, mimo trudnego czasu, troszkę większe wpływy. Ważne było okazanie 

wsparcia moralnego (bowiem jest to bardzo trudny czas) szczególnie dla branż, które w jej 

opinii mogłyby już funkcjonować normalnie, niestety z niewiadomych powodów wciąż 

swojej działalności nie mogą wznowić. Wyraziła nadzieję, że najbliższe dni przyniosą 

pozytywne decyzje i będzie można spotykać się np. w restauracjach, obiektach sportowych 

czy siłowniach (z zachowaniem wszelkich obostrzeń). Zadeklarowała, że jeśli będzie taka 

możliwość będziemy wszystkimi możliwymi sposobami wspierać przedsiębiorców. 

 

 

_______________________________ 

 

 

 

Ad 9. Interpelacje, zapytania oraz wnioski radnych i komisji  
 

Interpelacje złożyli radni: 

 

- Jan Jaśkowiak - poprosił o wywieszenie przed wejściem do urzędu flagi miasta. 
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Prezydent Miasta Beata Moskal-Słaniewska - poprosiła, żeby radni zajęli się sprawą. 

Powiedziała, że już kilkakrotnie tłumaczyła, że to ze strony radnych musi wyjść inicjatywa  

o korekcie herbu miasta Świdnicy. My nie mamy obowiązującej flagi. Poprosiła o złożenie 

formalnie wniosku na piśmie o przyjęcie uchwały w tej sprawie. Przejdziemy jeszcze raz 

procedurę. Tłumaczyła, że projekt flagi został odrzucony przez Komisję Heraldyczną  

ze względu na błędy w herbie miasta jakie zostały popełnione podczas dawnego 

procedowania przez poprzednie władze miasta. Na chwilę obecną nie ma przyjętej flagi 

Świdnicy. 

 

- Jan Jaśkowiak -  rozumie i poprosił, żeby zgodnie z protokołem dyplomatycznym 

zmienić ilość i kolejność flag przed Urzędem Miasta. 

 

Prezydent Miasta Beata Moskal-Słaniewska - odpowiedziała, że to możemy zrobić.  

Jeśli odwrócimy proporcje będzie jedna flaga Unii Europejskiej i dwie flagi Polski otaczające 

po bokach.  

Zwróciła się do Przewodniczącej Komisji Kultury Danuty Morańskiej o złożenie wniosku o 

ponowne procedowanie herbu i flagi. Może też to zrobić Pan Radny Jaśkowiak  

w drodze interpelacji. 

 

- Andrzej Ora - poprosił o uczczenie minutą ciszy zmarłego 24 stycznia br. ppłk 

Bogdana Zdrojewskiego - Zasłużonego Obywatela Miasta Świdnicy, żołnierza walk  

o niepodległość i wolną Polskę. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Rafał Fasuga - poprosił wszystkich o powstanie. 

 

Radni minutą ciszy uczcili pamięć zmarłego ppłk Bogdana Zdrojewskiego 

 

- Lesław Podgórski-…………………………………………..........………… (zał. nr 34) 

 

Prezydent Miasta Beata Moskal-Słaniewska - poprosiła radnego Lesława Podgórskiego  

o dołączenie do swojego wniosku podstawy na jakiej głosi takie tezy.  

 

Radny Lesław Podgórski - powiedział, że to są głosy mieszkańców, to co się osadza w pralce 

itp. 

 

Prezydent Miasta Beata Moskal-Słaniewska - powiedziała, że to jest kamień. 

 

Radny Lesław Podgórski - kamień świadczy o twardości wody. 

 

Prezydent Miasta Beata Moskal-Słaniewska - poprosiła w takim razie, aby radny napisał, że 

chodzi o kamień. Wyjaśniła, że mówiąc o pogorszeniu jakości wody może spowodować 

strach mieszkańców. Poprosiła, aby wniosek był napisany bardziej precyzyjnie. Świdnicka 

woda jest bardzo dobrej jakości, nadaje się do picia bezpośrednio. Głoszenie publicznie tez  

o pogorszeniu jakości wody bez precyzyjnego podania o jaki parametr rademu chodzi jest 

niedopuszczalne. 

 

Radny Lesław Podgórski - powtórzył, że chodzi mu o pogorszenie jakości wody pod 

względem twardości i to jest napisane w interpelacji. 

 

Szczegółowe odpowiedzi na interpelacje radni otrzymają na piśmie.  

 

                                          _______________________________ 
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Ad 10. Oświadczenia i sprawy organizacyjne 

 
Radna Luiza Nowaczyńska - odczytała oświadczenie dot. medialnej nagonki przeciwko 

medykowi, którego członek rodziny został zgodnie z prawem zaszczepiony szczepionką 

SARS-CoV-2 (zał. nr 35). 

 

Radny Marcin Wach - powiedział, że jego żona pracuje w szpitalu, ale on nie został 

zaszczepiony. 

 

Radna Luiza Nowaczyńska - odpowiedziała radnemu Wachowi, że widocznie nie został 

zgłoszony przez podmiot do tego uprawniony. 

 

Radny Marcin Wach - po prostu nie jest pielęgniarką ani położną. 

 

Radna Luiza Nowaczyńska - poprosiła radnego Wacha o przeczytanie prawa, zanim zacznie 

dyskutować. Niewiedza prowadzi do takich właśnie sytuacji. 

 

Radny Marcin Wach - stwierdził, że to jest brak przyzwoitości. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Rafał Fasuga - poprosił o nie dyskutowanie  

z oświadczeniami. Pani radna przedstawiła swoje stanowisko i oświadczenie w odniesieniu  

do ostatnich doniesień prasy.  

 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Joanna Gadzińska - powiedziała, że w niedzielę 

odbędzie się kolejny- XXIX finał Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy. Zachęciła  

do aktywnego w nim udziału. Stwierdziła, że wszystkim zapewne zależy na wsparciu 

orkiestry i jej wyjątkowej idei. 

 

Radna Zofia Skowrońska-Wiśniewska - zwróciła się do Wiceprzewodniczącego Fasugi, aby 

jeśli są oświadczenia (tak jak teraz wygłosiła je radna Nowaczyńska) odbierał głos osobom 

dyskutującym z osobą, która je przedstawia. Pani Luiza Nowaczyńska wraz z rodziną uległa 

nagonce i bardzo przykre jest to, że wśród nas są osoby, które w taki, a nie inny sposób 

oceniały sytuacje. Nie nam oceniać. Z oświadczeniami, co jest dobrą tradycją naszej rady, nie 

dyskutujemy. Każdy z nas ma prawo je wygłaszać i każdy powinien mieć szacunek  

do takiego oświadczenia. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Rafał Fasuga - powiedział, że dlatego też prosił o nie 

dyskutowanie z oświadczeniami. 
 

Prezydent Miasta Beata Moskal-Słaniewska - powiedziała, że sprawozdanie z działalności nie 

zostało przedstawione bowiem początek roku był dla niej czasem choroby i nieobecności, ale 

również tych zdarzeń po prostu nie było. W związku z tym chciałaby przekazać kilka 

informacji, które są według niej ważne: 

- w sobotę o godz. 12 na Osiedlu Młodych odbędzie się nabożeństwo pogrzebowe ppłk 

Bogdana Zdrojewskiego, a pożegnanie na cmentarzu przy alei Brzozowej o godz. 13.30, 

- otworzone zostały oferty dotyczące realizacji basenu odkrytego. Wpłynęły trzy prawidłowe 

oferty. Będziemy je w tej chwili analizować, rozpatrywać. Nie tylko cena jest rzeczą warzącą, 

ale też inne czynniki, m.in. kondycja finansowa firmy, potencjał. Liczy na to, że  w ciągu 

najbliższych tygodni wyłoniony zostanie wykonawca i rozpoczną się prace przy tej 

największej (w tej chwili) inwestycji, 

-otworzone zostały oferty na realizację największej inwestycji drogowej - I etap alei 

Niepodległości. Złożonych zostało 6 ofert. Będą one podlegać analizie. Widać też, że kwoty 

zaproponowane przez wykonawców nie przekraczają kwoty zaplanowanej w budżecie. 
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- ubiegły rok, mimo tego, że trudny, pandemiczny finansowo nie był zły dla Świdnicy. Dzięki 

temu będziemy mogli w roku 2021 przeznaczyć większe środki niż planowaliśmy  

na inwestycje miejskie. Propozycje korekty budżetu przedstawimy prawdopodobnie w marcu. 

To bardzo dobra wiadomość bowiem część zadań z których zrezygnowaliśmy, które 

odłożyliśmy na półkę będzie można jednak realizować i wypełniać w ten sposób potrzeby 

mieszkańców. Podziękowała całemu pionowi finsnsowo-budżetowemu urzędu, który 

wyjątkowo sprawnie egzekwował nasze należności, rozpatrywał wszystkie wnioski, również 

te pomocowe, które do nas wpływały i bardzo szybko dokonał wstępnych. Pozwalają one 

patrzeć optymistycznie na stan finansów miasta. Podziękowała również Skarbnikowi Miasta 

Kacprowi Siwkowi za bardzo dobre zorganizowanie pracy dzięki któremu możemy mówić o 

bardzo wysokim poziomie usług jakie pracownicy w poszczególnych referatach świadczą. 

 

Radny Marcin Wach - zwrócił się do radnej Skowrońskiej-Wisniewskiej i powiedział, że wie,  

że z oświadczeniami się nie dyskutuje. Odniósł się do wypowiedzi radnej Nowaczynskiej, 

która powiedziała, że musimy wrócić z sesją na salę do urzędu miasta. Jego żona pracuje  

w szpitalu Latawiec i pracowała na oddziale gdzie leżeli pacjenci ze zdiagnozowanym 

COVID-em, a pierwszą dawkę szczepionki dostała dopiero wczoraj. Nie rozumie jak można 

się chwalić, zapraszać. On dalej czuje się zagrożony bowiem nie został zaszczepiony. Może 

zostanie zaszczepiony w tym roku, może później. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Rafał Fasuga - przytoczył słowa Władysława 

Bartoszewskiego, który powiedział kiedyś "warto być uczciwym, choć nie zawsze się opłaca. 

Opłaca się być nieuczciwym, ale nie zawsze warto". 

 

 

_______________________________ 

 

 

 

Ad 11. Zakończenie XXV sesji Rady Miejskiej w Świdnicy 
 

W związku z wyczerpaniem punktów porządku obrad, Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej 

Rafał Fasuga podziękował wszystkim za przybycie i zamknął obrady słowami - „zamykam 

XXV sesję Rady Miejskiej w Świdnicy”. 

 

Przebieg obrad zarejestrowano na płycie CD przechowywanej w Biurze Rady Miejskiej, która 

stanowi integralną część protokołu. 
 

 

Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała:  

 

 Hanna Surma 

..................................................... 

       / Hanna Surma /  

Świdnica, dnia 29.01.2021r.             

 

       

      WICEPRZEWODNICZĄCY RADY 

               Rafał Fasuga 


